
Bitko bomo dobili
Zanimiv pogovor o aktualnih vprašanjih s komunisti iz krajevnih skupnosti Posavje, Savlje-Kleče in

Tomačevo

Komunisti iz kmjevne
skupnosti Posavje, Sav-
lje—Kleče in Tomačevo—-Jar-
še so lani jeseni izrezili že-
ljo, da bi jih obiskal pred-
sednik CK ZK Slovenije,
Franc Popit in jlm odgovoril
na nekatera aktualna vpra-
šanja. ?.elja se jim je uresni-
čila 19. januarja 1972, ko so
napolnili dvorano krajevne
skupn »st1 Posavje.

Predsednik CK ZKS je naj-
prej "clgovarjal na vpraša-
nja, ki jih je dobil vnaprej.
Iz mojtf) beležk br>m poizku-
šal oblikovati nekatere misli
in tjesed-3 tovariSa Popita,
zavedHjoOl se, da ne morem
napisati vsega, niti tako toč-
no in prcpričljivo, kot je to
sboril jn, v neposrednem sti-
ku z narru.

V iačetku je Franc Fopit
gdvoril o tem, da sarno vefr
ja aktivnost v vodstvih orga-
nizacij ZK (gotovo pa se ta
ugotovitev nanaša na vse or-
ganizacue — opomba pisca)
ne rešuje stvari... Potreb-
no je doseči aktivn'x3t čJ<uist-
va. Komunisti mornjo spreje-
mati zadolžitve, in jih že, to-
da, nimajo prave kontrole,
če in tcako sprejete naloge iz-
vajajo. Doseči moramo tudi
to.

Moratno se postaviti po ro-
bu Ustim, ki žele, da se
na partijskih sestankih samo
diskutira, kajti v ozadju
takSnega načina dela je na
črt o razrahljanju ZK kot
idejno politiCne sile F&rtij-
ski sestanki mora.jo stužiti do-

. govarjanju za akcije in anaii-
' «(nmju renultatov prf uresnJ-

čevanju akcljskih delovnAh
nafrtov Cim se nv. preneha-
mo boriti, se na bojišču po-
javijo arugi, ki so, ali pa jih
vodijo komtrarevolucionarji.

Med delovnimi Ijudmi
ToriSCe našega de!a jo med

deJovnimi ljudmi, zbranimi v
SZDL -n sindikatih, v raznih
drugih organizacijah in dru-
Stvih. V delavsko ;jrc«vetnih
društvih. npr., all v telesno-
vzgojnih In drugih, mcramo
s svojo aiktivnostjo iri požrt-
vovalnosr.jo dajati vzgled vse-
mu članstvu. Za takšno delo
in učinkovitost pa se mora-
mo tudi primemo organlzi-
rati. Ce žellmo imeti pregled
nad delom članov ZK, se mo-
ramo organizirati v manjSe
osnovne organlzacije. Seda-
nje_ velike, niso pnmeme za
sprejemanje akcijskih nafir-
tov. V tadc&nih ni mogo6e
imeti pngleda, kdaj in koli-
ko kdo aela.

Sedanjih težav v na^j orga-
nizaciji so krivi tudi tisti, kl
trdijo, aa se karakter članov
ZK (pripadnost delavskemu
razredu) menja in zato so tu-
di metode dela drugačne. V
resnioi ie to teza za oslabitev
razrediie^a karakter.ia parti-
je. Dopustiili smo, da se nam
je v aartijo vrinil socia) de-
mokracikl sistem del« Popu-
stili sm) tisttm, k; so zago-
varjali taktiko spuščanja
»ščuk«, kJ bodo razgibale na-
So mlaCnost. Te »ščuke« pa
so nagrizlf zdravo stvar.

Zlasti mladi ljudje radi
obožujejo zapadno demckra-
cijo. Tam upravljajo tisti. ki
racpolagajo a lcapitaloun. Naš
cilj je, da upravljajo tisti, kl
kapital ustvarjajo. Katera
demokracija Je torej v inte.
resu ielavskega razreda? Pre-
malo stonmo, da bi bilo bist-
vo naše borbe bolj jasno
vsem, zlastl pa mladim Mar-
sikaj bo treba spromeniti ln
tiuU naš predstavniški si-

stem. Clani svetov, skupšdin

morajo postati tdsti, ki sred-
stva ustvarjajo.

Vzgoja partijskega kadra
Vzgoja partijskega kadra

postaja pri tem zeio po-
membna. Pravih šol za njd-
tovo vzgojo pa žal nimamo
več. Morali jih bomo ponov-
no organizirati. fiini prej
moramo priti do partijske
š.ole pri CK ZKS. Tudi glede
kadrov v sindikatih bo treba
kaj storiti, saj se s:ndikati
ukvarjajo z vsemi problemi
pri tetn pa premalo poglab-
ljajo razredni karakter sindi-
kalnih organizacij.

Ko je tovariš Popit končal z
odgovori na pismena vpraša
nja, so navzoči zaoeli postav-
ljati nova, nekateri pa s& tu-
di saml poizkušali odgovoriti
na vprašanaa, ki so jih za-
stavljali.

Prvo vpraSanje Je bilo o
vlogi vere in cerkve, potem o
obrtnikin in obdavftenju. pa

Franc Popit

o V>ci-v!nem razlikovanju, o
šovinizmu pri nas, o odriva-
nju članov ZK, o korupciji,
o odsot.nosti družboslovja v
na&ih šo'Ah, o pisanju «Dela«
in »Dnevnika« ter o TV odda-
jah, o samoupravljanju kot
fasadi xa kršenje zakonov itd.
Trije razpravljalci pa so se
lotili bežigrajskega kmcčkega
vprašanja Stevilka 1, to je
vprašanje arondacije, ki je
ogoljufala kmete in družbo.

Predsednik CK ZKS je po-
tem odgovori] na vsa bistve-

na vprašanja, ki so bila na-
novo postavljena. Med govo-
rom je nakajikrat izrazil aa-
dovoljstvo, ker so navzoči
novinarji lahko iz »prvih ust«
sllšali, kaj občani sodijo o
Usku in TV- oddajah. Glede
splošnega izobraževanja je bil
mnenja, da je nepravilna
takšna politika nsno^nošol-
skega učenja, ki 30 _odstotkov
učencev diskvalificira za na-
daljnje življenje s tem, ko
dovoli, da osnovne šole ne
končajo. Napačno je tudi to,
da od osnovne šole navzgor,
učeče se mladine ne pripra-
vljamo načrtno na kasnejše
delo v organizacijah, organlh
in društvih. V bistvu gre za
idejno usposobljenosc osnov-
nih šol, v katerih sposobnih
kadrov za dnažboslovje sploh
nimamo. Nekateri učitelji zna-
jo iz družboslovja samc našo
ustavo m zato zahtevajo od
učeincev, da to znajo tudi oni
— na pamet. Odpor učencev
je na dlani in komu to kori-
sti? V vzgojnih organizacijah
smo mi zelo slabi, morali pa
bi biti najmočnejši.

Socialna diferenciacija

Nairaščainje socialne dife-
renciacije ima svoje vzroke
tudi v lem, da je bilo pri nas
močno favoriziranje privatni-
štva, ne pa tudi da'/čne po-
litike. Potrebno je ugotarljati
iz kakšnega vira kdo dobiva
dohodke, potrebna pa je tu-
di pravilna davčna obremeni-
tev. Glede vlaganja privat-
nega, pošteno zasluženega de-
narja v naša podjetja v obli-
fcl delnic moramo vedeti, da
Je to rievrdrSno tudl eato, k<w
ovira samoupravljonje. Ko-
ristno m sprejemljivo je le v
obliki obveznic, ker je to is-
to, kot bi denar hranili v
banlri.

Družberu dogovor o delitvi
dohodka in osebnih dohod-
kov je korak dalje samo za
razmerja med posamezni
mi gospodarskimi srejarru, ne
pa tudi za odnose znotraj
podjetij, saj je v p^djetjih v
bistvu ostalo vse kot je bilo.
Ne gre za uravnilovko. Malo
je delavcev, ki ne c^ni.io stro-
kovnjakov

Kakšna je naSa l^etijska
politika se je pokazalo tudi
ob refsrondumu za prispevek
za gradmjo šol in vrtcev. Go
tovo je bilo nekaj narobe z
arondaoijo zemljiše. Ne mo-
remo iti mimo tega, da je

800 občanov z njo direktno
prizadetih in nezadovoljnih.
Potrebno je pregledati v čem
je problem in predlagati re-
šitev.

Ko govorimo o korupdji
mislimo predvsem na podku-
povanje. Ne verjamsm, da se
da to vprašamje rešiti od zu-
naj. Tu so vpleteni tudi čla-
ni ZK. Morda se zato težko
odločijo zu boj proti podku-
povanju. Otopeli pa so celo
organi pregona in sodišfia.
Borbo pmti podkupovaiiju je
torej treba začetd znotraj vsa-
kodnevnega živlijenja in dela.

~Naša politika do vere,
cerkve m vernikov je popi>l-
noma jasna, zato tudi ne
moremo dovoliti, da bi cer-
kev organizirala razna društ-
va, ko taka društva že obsta-
jajo v okviru našega družbe-
nega sistema. V obstcjeda
prosvetnat kulturno umetni-
ška,' telesnovzgojna, dobro-
delna, ifd se lahko vključi
vsak občan, če ima veselje in
voljo do dela in napredka.
Ne smomo pustiti, ia bi se
cerkev ukvarjala s politiko,
moramo pa računafi s teim,
da je v Sloveniji veliko ver-
nikov.

Politika SZDL
Socialistiuna zveza je orga-

nizacija kjer lahko vsi mtere-
si prid-jjo do izraza in mi
moramo skrbeti, da ne bo
nobene akcije izven SZDL. V
naši družbi nastajajo novi od-
nosi, fcajti na prizorišče sto-
pa nova generacija. Parti-
zanska izgineva. Treba je za-
gotovili, da bo šla polibika
SZDL v pravo iunor

V m a jb odprtih vprjjšanj
in skrbi nas, če bouwj s takš
no partijo in takšnim sindi-
katom b.tko kaj kmalu izbo-
jevali. fie ne uresniSitno bist
va 20. in 21. ustavnega
amandmaja, bcxio velike te-
žave. Zda.i ko se oorimo, da
pridejo v delovnlh organiza-
cijah do veljave delavci, ne-
kateri direktorji že pravijo:
»Prav, bomo pa samo sedeli
in vlekli plače.a Torej gre v
resnioi zato, kdo bo imel ob-
last, delavci ali razni vršički.
Borba za oblast pa je revolu-
cija.

»Ta bit-ka tx>rej ni enostav
na, toda dobili jo bomo,« je
tovariš Popit končal svoje iz-
vajanje.

STANE KOMAN


